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Dobrý pokus o dialog
S budoucími právníky hovořil v minulém týdnu náměstek
ministryně školství, mládeže a tělovýchovy Petr Kolář.
Tématem podvečerní přednášky byla reforma vysokého
školství, mluvilo se ale také o studiu na zahraničních
univerzitách nebo plošných příspěvcích na studentské
bydlení. Úterní přednáška potvrdila, že o podoná setkání
se zástupci vlády mají studenti nemalý zájem.

Na místě bývalého děkana Filosofické fakulty UK, dnešního náměstka ministryně školství, mládeže a tělovýchovy Doc.
RNDr. Petra Koláře, Csc. měla stát původně sama ministryně Petra Buzková, kvůli nemoci se ale z přednášky omluvila.
To, že atraktivním nebyl pro studenty jen host, ale především téma, ovšem potvrdila zaplněná přednášková místnot.
Petr Kolář hovořil se studenty Právnické fakulty Univerzity Karlovy především o změnách ve financování školského
resortu. Blíže rozebral záměr ministerstva školství, mládeže a tělovýchovy navýšit rozpočet vysokého školství do roku
2008 o 11 miliard. Otázky peněz se pohybovaly v obecnější rovině, zazněla ale i konkrétní témata, například změna
financování studentského bydlení a s ní související zdražení ubytování na kolejích. Studenty zajímalo především to,
zda je možné podobu chystaných změn ještě upravit.
„Existuje pracovní skupina, která ještě návrh na plošné příspěvky
na bydlení přehodnocuje, jedná se ale především o otázkách větší
volnosti v nastavování kritérií samotnou univerzitou, nikoli o zásadních
změnách,“ řekl Petr Kolář. Připoměl ale také, že blížící se změny budou
platit po dobu jednoho roku, poté se může situace dále vyvíjet.

S iForem hovořil náměstek ministryně ještě o dalším konkrétním tématu, které v přednášce nezaznělo. „Když se všichni
shodneme na novém dlouhodobém záměru, ve kterém hraje přední roli internacionalizace, bude prioritou i příspěvek
na zahraniční studium. Je naděje, že by se mohl zvýšit,“ odpověděl Kolář iForu na otázku dotýkající se snížení stipendií
programů Sokrates/Erasmus.
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Stále aktuálním tématem je na univerzitní půdě výzkum, po nedávném schvalování výzkumných záměrů dokonce
tématem velmi diskutovaným. Připomeňme, že Univerzitě Karlově byly přisouzeny od ministerstva školství, mládeže a
tělovýchovy finanční prostředky pro 29 z 45 výzkumných záměrů, což je v poměru s jinými vysokými školami možné
považovat za úspěch. V konkrétních případech jednotlivých fakult jsou ale značné rozdíly.

Po úterní přednášce Kolář iForu potvrdil, že ačkoli nové výzkumné záměry
budou schvalovány až v roce 2007, už příští rok by mělo ministerstvo
vyhlásit nový program center základního výzkumu s dotací přes 400
milionů korun. „Podnikáme několik vstřícných kroků vůči těm fakultám
a týmům, které finanční prostředky nedostaly,“ tvrdí Kolář a naráží
především na možnost dodatečného získání mimořádných dotací pro
neúspěšné žadatele. „Ta možnost existuje především s ohledem na riziko
odchodu mladých nadějných pracovníků po nepřidělení dotace,“ říká
Kolář.

Setkání na téma reformy vysokého školství potvrdilo především při diskusi o financování studentského bydlení důležotou
věc. Podobné akce jsou pro studenty atraktivní a v otázkách vysokého školství jsou schopni se zástupci vlády diskutovat.
Pokud by se takové přednášky konaly častěji, a to nejen z iniciativy studentů, jistě by se diskuse dotkla i vládních záměrů,
které nejsou v konečné fázi rozhodování.
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